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В статье анализируются изменения ст. 238.1 Уголовного кодекса Российской Федерации, принятые в 

условиях мировой пандемии, вызванной коронавирусной инфекцией COVID-19. Отмечается своевремен-

ность данных изменений в связи с ограничительными и иными мерами, направленными на обеспечение 

санитарно-эпидемиологического благополучия населения. Внесенные изменения позволят решить пробле-

мы, возникающие при квалификации ввоза с целью сбыта незарегистрированной медицинской продукции 

на территорию Российской Федерации. В статье авторы справедливо обращают внимание на необходимость 

разъяснений такого понятия, как сбыт незарегистрированной медицинской продукции. Четкое определение 

понятия «сбыт» необходимо для правоприменителя, что в свою очередь позволит избежать необоснованного 

привлечения к уголовной ответственности. 
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Novelties of Criminal Laws on Circulation of Falsified Medical Products During a Pandemic
The article analyzes the changes in Art. 2381 of the Criminal Code of the Russian Federation, adopted in the context 

of the global pandemic caused by the COVID-19 coronavirus. The timeliness of these changes is noted, in connection 

with restrictive and other measures aimed at ensuring the sanitary and epidemiological well-being of the population. The 

amendments made will allow solving the problems arising during the qualification of import for the purpose of marketing 

unregistered medical products to the territory of the Russian Federation. In the article, the authors rightly draw attention 

to the need to clarify such a concept as “marketing” of unregistered medical products. A clear definition of the concept 

of “sales” is necessary for the law enforcement officer, which in turn will help to avoid unjustified criminal prosecution.
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